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Ungdomsskolebestyrelsesmøde 

Hvidovre Ungdomsskole 

Onsdag den 29. november 2017 kl 17-19 

Bødkerporten 1M 

Lokale: Sidevognen 

REFERAT 

 

 

Efter mødet vil der være en bid brød. 
 

Indkaldt:  Kenneth F. Christensen (formand), Charlotte H. Larsen, Kashif Ahmad, Jan Nielsen, Ole 

Bested (næstformand), Tove S. Christensen, Bent Roldgaard, Allan Henriksen, Lisbet Petersen, 

Emilie Bisserup, Maya Alsabah, Niels Ulsing. 

Lasse Johansson (sekretær), Lise Zaar (protokolfører). 

 

Gæster: Rune Stoltenberg Johansen, afdelingsleder. 

 

Afbud: Ole Bested, Charlotte H. Larsen, Lisbet Petersen, Maya Alsabah, Jan Nielsen. 

Ikke fremmødt: Kashif Ahmad, Emilie Bisserup.  

 

 

Pkt Dagsorden Referat 

1.  Godkendelse af dagsorden 

 

Formanden konstaterer, efter kontaktforsøg 

til fraværende, at bestyrelsen ikke er 

beslutningsdygtig. Formanden beslutter, at 

mødet behandler orienteringspunkter. 

 

Der holdes ekstraordinært bestyrelsesmøde 

13. dec. kl 17, hvor udsatte 

beslutningspunkter behandles. 

 

2.  

Meddelelser 
 

A: Meddelelser fra formanden. 

 

B: Meddelelser fra ledelsen. 

Generelt + Almen afd. + Heltidsafd. 

 

C: Meddelelser fra medarbejderne. 

 

D. Meddelelser fra eleverne. 

 

E. Meddelelser fra Skolekontaktrådet. 

 

F. Meddelelser fra 

Folkeoplysningsudvalget. 

 

A: Formanden 

• Der har været kommunalvalg.  

• Der har været valg af nye 

medarbejderrepræsentanter. 

• Der har været elevrådsvalg og nye 

elevrepræsentanter. 

• Vi siger farvel til Allan og Lisbet som 

medarbejderrepræsentanter.  

 

B: Ledelsen 

Generelt: 

Medarbejderrepræsentanter valgt 27/11-17: 

• Daniel Nuñez, almenlærer 

• Kristoffer Hannberg AW’er mm 

• Suppleant: Mikkel Toft, almenlærer. 

• Elevrådsvalg afholdt på ny måde over 3 

uger. Optælling skete med hjælp fra KV17-

valgstyrerformand Kenneth F. Christensen 

(bestyrelsesformanden). 
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• Antimobbehenvendelser – intern 

procedure i skoleafdelingen strammet 

endnu mere. Orientering om kommende 

sag skal tilgå SKO, straks nogen 

henvender sig. 

• Ny EVA-rapport ”Uddannelsesvalg i 8. 

klasse” – ledelsen ser potentielle USK-

opgaver i at hjælpe de unge. 

• USI udpeget som skolelederrep. til nyt 

Center-MED. 

Almen afd. 

• Det går godt, færre elever er sprunget fra. 

• Gulerodssnack gør noget godt. Vi har ofte 

sultne elever. Måske også rugbrødssnack. 

• AW’erne holder opfølgningssamtaler med 

lærerne. Omdrejningspunktet er lærerens 

målsætninger fra læringsplanerne. 

• Eleverne spørges i januar 2018 

• Lidt bøvlet arbejdsgang mht. ny 

mobbehenvendelsesprocedure.  

• I år holdes ikke Jule-Åbent-Hus pga. netop 

afholdt 75-års jubilæumsfejring – 

almenlærerne inviteret til Ungdomsskolens 

og Sporets fælles julefrokost. 

 

C: Medarbejderne: 

• Der har været uroproblemer i skolen og i 

Hvidovre i starten af skoleåret, hvor 3 af 

Ungdomsskolens elever var med. Det har 

været utrygt. Der har været møde med 

samarbejdspartnere. Der bliver handlet på 

det, og vi er fortrøstningsfulde. Der har 

været ro på i denne uge. Personalet laver 

omrokering af elever og mandskab. 

 

D: Eleverne: 

USI orienterer. 

• Første elevrådsmøde 13. november 

• Emilie Bisserup elevrådsformand. Maya 

Alsabah næstformand. Amin Saddique 1. 

suppleant. Magnus Jensen 2. Suppleant. 

 

E: Skolekontaktrådet: 

• Næste møde 12. December 2017. 

 

F: Folkeoplysningsudvalget: 

• Næste møde 14. December 2017. 
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3.  Økonomi. 

Bilag 1: Regnskabsrapport JAN-NOV 2017. 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

regnskabsrapporten tages til efterretning. 

 

Særlige udgifter inden nytår 

• Akustik-arbejde i flere lokaler. 

• Jubilæum incl. Vægudsmykning. 

 

 

Orienteringen tages til efterretning 

4.  75-års Jubilæumsarrangement tirsdag den 

14. november 2017 – proces og afvikling. 

 

Bilag 2: Aktivitetsoversigt 

jubilæumsarrangement 14/11-17 

 

Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 

orienteringen tages til efterretning. 

 

Godt arrangement. 

Borgmester Adelborg holdt festtalen. 

Mange gæster gav udtryk for positiv 

oplevelse – herunder formanden, andre 

bestyrelsesmedlemmer, politikere og gæster 

i øvrigt. 

Eleverne fik vist sig frem + fællesskabsboost. 

Forældre og familier udtrykte de fik bredere 

indtryk af USK. 

Personalet var stolte af deres arbejde og 

fællesskab. 

God tilbagemelding på den nye udsmykning. 

 

Orienteringen tages til efterretning 

 

5.  Færdselsrelateret førstehjælp – ny 

prispolitik. 

 

Bilag 3 udleveres på mødet: Priser på 

færdselsrelateret førstehjælp. 

 

Orientering v. viceskolelederen. 

Drøftelse mhp. Godkendelse 

 

 

 

Punktet udsat til næste møde. 

6.  FGU – Forberedende Grunduddannelse. 

Bilag 4: FGU pixi – kort orientering 

 

Orientering om Ungdomsskolens hensigter i 

forhold til etablering af FGU. 

 

Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
bestyrelsen tilkendegiver sin holdning til 
hensigterne. 
 

FGU består af bl.a. EGU, hvor USK pt. kan 

indgå. USK er ikke nævnt som en del af den 

nye EGU i modsætning til fx højskole. USK 

bør være en mulighed i den ny EGU. 

 

USK skal være et lille men vigtigt bidrag til 

FGU mhp. at flere marginaliserede unge får 

støtte i overgangen til FGU. jf erfaringer fra 

Hvidovres og andres ”praktikforstærkede” 

heltidsundervisning og EGU. 

 

Ledelsen har til hensigt at lave lobbyarbejde 

via Ungdomsskoleforeningen. Ledelsen 

ønsker at USK generelt får en rolle og 

nævnes i forventet lovforslag til februar 

2018. 

 

Drøftet og udsat til næste møde. 
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7.  Ledelsens rammer for at sætte regler for 

uvedkommende i skolen. 

Bilag 5: Mailsvar om anstaltsforhold 

 

Orientering, drøftelse og gerne godkendelse af 

praksis. 

 

 

 

Punktet udsat til næste møde. 

 

8.  Fastlægge første møde i 2018. 

 

Drøftelse. 

Beslutning 

 

Punktet udsat til næste møde. 

9.  Opsamling af beslutninger i indeværende 

bestyrelsesperiode. 

Bilag 6 udleveres på mødet: Oversigt om 

bestyrelsesbeslutninger 2014-2017. 

 

Orientering 

 

 

 

Punktet udsat til næste møde. 

10.  Implementering af SKO’s model for 
skoleledelsernes og undervisernes 
planlægning og opfølgning på 
undervisningen. 
 
PLF (professionelt læringsfællesskab)+ LMU 
(læringsmålstyret undervisning) + databaseret 
ledelse (mange testdata mm. om den enkelte 
elev). 
 
Bilag 7 Eksempler på databaseret 
ledelsesværktøj 
Bilag 8 Eksempler på PLF og Kollaborativ 
arbejdskultur. 
Bilag 9 Eksempler på tegn/effekt af LMU – 
Læringsmålstyret Undervisning. 
 
Orientering v. ungdomsskoleinspektøren. 
 
Ungdomsskoleinspektøren indstiller, at 
orienteringen tages til efterretning. 
 

Et blik ind i ”ledermaskinrummet”: 

• Punktet er udskudt fra møde tidligere på 

året. 

• Kort eksemplificering af et 

uddannelsesforløb, som alle skoleledere 

har gennemgået mhp. underviserne over 

tid skal kunne beherske og bruge: 

•  - PLF = Professionelt Læringsfællesskab  

•  - Målstyret Undervisning 

•  -  Nationale test 

• ALLE undervisere i Hvidovre SKAL 

organiseres i PLF fremover. 

 
 

Orienteringen taget til efterretning 

 

11.  Eventuelt. 

 

 

 
 


